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Sağlıkta "Onaylı Randevu Dönem�" 13 Mayıs'ta başlıyor
Sağlık Bakanı Fahrett�n Koca, hastane randevusunun b�r gece önce onaylanmasını gerekt�ren Onaylı
Randevu S�stem�ne, 13 Mayıs Pazartes� günü başlanacağını açıkladı.
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Ankara

Koca, Bakanlıkta düzenled�ğ� "Ulusal Sağlık Değerlend�rme ve Koord�nasyon Toplantısı"nda, sağlık yönet�c�ler� ve

yazılım mühend�sler� olarak sağlık h�zmet� almayı son derece kolaylaştıracak b�r altyapı kurduklarını bel�rtt�.
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MHRS'n�n, telefon ve �nternet er�ş�m�n�n olduğu her yerde yepyen� b�r özell�k kazandığını, mod�f�ye ed�ld�ğ�n�

aktaran Koca, şunları �fade ett�:

"Ertes� gün randevusu olan her hastamız, akşam saat 20.00'ye kadar randevusuna onay verecek veya

gelemeyeceğ�n� b�ld�recek. Bu s�steme Onaylı Randevu S�stem�, MHRS'de başlatılan bu yen� döneme de Onaylı

Randevu Dönem� d�yoruz. Uygulama pazartes� günü başlıyor. Onaylı Randevu Dönem� hayırlı olsun. Yen� dönemde

ayrıcalıklı �k� hasta grubumuz var, 65 yaş üstü hastalarla kanser hastaları.

Bu gruptak� hastalar, onay �şlemler�nden �st�snadır. Onaylı Randevu S�stem�, hastaneler�m�ze, hek�mler�m�ze

zamanı ver�ml� kullanma �mkanı sağlayacak. Hasta, gelemeyeceğ� randevuyu �ptal edecek. Böylece, randevu

sadakats�zl�ğ� sebeb�yle, şu an boş kalan kapas�tem�z� h�zmet bekleyen hastalar �ç�n kullanab�leceğ�z. Boş kalan

her b�r randevuda, s�stemden randevu alamayıp, talep bırakmış hastalarımıza ulaşacağız. Öncel�k, talep bırakan

hastalarda olacak."

Onaylı Randevu S�stem� sayes�nde, b�rçok branşta hastanın taleb�ne 24 saat �ç�nde cevap vereb�leceğ�ne �şaret

eden Koca, "Bu yen� s�stemden, beklenen sonucu alacağımıza �nanıyoruz. Talepler�n etk�n şek�lde karşılanab�lmes�

�ç�nse Randevu Koord�nasyon Merkez�n� devreye alıyoruz. Bu merkez�n faal�yetler�n� şahsen tak�p edeceğ�m." d�ye

konuştu.

"Ver�ml�l�k �lkes�, her alanda olduğu g�b� sağlık s�tem� ve sağlık
h�zmet�nde de esastır"
Toplantının ardından basın açıklaması yapan Koca, ver�ml�l�k �lkes�n�n, her alanda olduğu g�b� sağlık s�tem� ve

sağlık h�zmet�nde de esas olduğunu bel�rtt�.

Türk�ye'dek� sağlık s�stem�n�n sıradan b�r s�stem olmadığını, sağlık h�zmetler�n�n tamamının, bütün vatandaşlara

sosyal güvenl�k kapsamında, bedels�z sunulduğuna ve bunu sunab�len ender ülkelerden b�r� olduğuna d�kkat�

çeken Bakan Koca, "Buna bağlı olarak, sınırlı kaynakla sınır konulmayan b�r sağlık h�zmet� taleb�n� karşılamaya

çalıştığımız da b�r gerçekt�r. B�r vatandaşımızın h�ssett�ğ� herhang� b�r sağlık sorunu; ona, h�zmet talep etme ve

özgürce başvurma hakkını tanımaktadır. En büyük gücümüzse sağlık çalışanlarımızdır. Onlara çabaları �ç�n

teşekkür ed�yorum." d�ye konuştu.

Sağlık Bakanlığını üstlend�ğ� günden �t�baren, gerekl� her hususta vatandaşları b�lg�lend�rmey� esas aldığını bel�rten

Koca, bu prens�b�n değ�şmed�ğ�n� ve aynı şek�lde devam ett�ğ�n� vurguladı.
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Koca, sosyal medyanın, sağlıklı b�r b�lg� kaynağı olmadığını, sağlıkla �lg�l� konularda doğru b�lg� kaynağının Sağlık

Bakanlığı olduğuna d�kkat� çekerek, "B�lg� k�rl�l�ğ�n�n önüne geçmek �ç�n, tıpkı bugün olduğu g�b� s�zler�, Sağlık

Koord�nasyon Kurulumuzun kararları konusunda düzenl� b�r şek�lde b�lg�lend�receğ�m. Sağlık Koord�nasyon Kurulu,

yen� dönemdek� en öneml� değerlend�rme organımızdır." şekl�nde konuştu.

Sağlıkta "beyaz reform"
Sağlıkta, yakın dönemde neler�n gerçekleşt�r�ld�ğ�ne de değ�nen Koca, "beyaz reform"a atıfta bulundu.

Bu reformun, hek�mler�n kamuya geç�ş� başta olmak üzere pek çok sonucu beraber�nde get�rd�ğ�n� aktaran Koca,

şunları kaydett�:

"Dünyada eş� görülmem�ş b�r yasayla, malprakt�s davalarına �l�şk�n sorunlar, y�ne yakın b�r dönemde, kökten

çözülmüştür. Sağlıkta ş�ddet yasası sonucunda, ş�ddet olayları öneml� ölçüde azalmıştır. 'Beyaz kod' uygulaması

yanı sıra 'Gr� Kod' uygulaması p�lot uygulama olarak başlatılmıştır. Çalışmalarımız sonucunda Beyaz kod sayısı 1

m�lyonda 31'den b�r m�lyonda 14'e �nm�şt�r. Gr� kod uygulanan bölgelerde �se bu düşüş �lave olarak yüzde 50'den

fazladır."

Bakan Koca, hek�mler�n ve sağlık çalışanlarının emekl�l�kler�ne da�r özlük haklarında öneml� �y�leşt�rmeler

yapıldığını da hatırlatarak, sağlık çalışanlarının verd�kler� her h�zmet�n karşılığını aldığı b�r teşv�k s�stem�ne

geçt�kler�n� d�le get�rd�.

Görev� med�kal kurtarma olan Ulusal Med�kal Kurtarma Ek�b� (UMKE) çatısı altında, UMKE ATAK adını taşıyan yen�

b�r b�r�m kurduklarını bel�rten Koca, bu ek�pler�n, med�kal arama kurtarma çalışması yaptığını anlattı.

Koca, koruyucu sağlık h�zmetler�ne ver�len önem�n arttığını, kaynakların yaklaşık üçte b�r�n� koruyucu hek�ml�k �ç�n

kullandıklarını vurguladı.

Uzaktan sağlık h�zmet� �le �lg�l� altyapı çalışmalarını tamamladıklarını ve p�lot uygulamalarına başlandığına d�kkat�

çeken Bakan Koca, "Kron�k hastaların tak�b�, rapor ve reçete yen�leme �ç�n de bu uygulama sayes�nde çevr�m�ç�

h�zmet sunmayı planlıyoruz. Kısa adı YAŞAM olan Sağlıklı Yaş Alma Merkezler�m�z� hayata geç�rd�k. Uygulamaya

80 yaş üzer� vatandaşlarımızdan başladık. Yaş sınırını aşağı �nd�rerek uygulamayı yaygın hale get�receğ�z."

�fades�n� kullandı.

"2 m�lyon 200 b�nden fazla bebeğ�m�z �ç�n tarama yaptık"
Bakan Koca, evl�l�k önces� SMA Taşıyıcı Tarama Programı kapsamında 1 m�lyon 400 b�nden fazla ç�ft� taradıklarını

aktararak, "Yen� Doğan SMA Tarama Programı'nda 2 m�lyon 200 b�nden fazla bebeğ�m�z �ç�n tarama yaptık. Erken

tanı, tedav� başarımızın yüzde 90'ın üzer�ne çıkmasını sağladı." ded�.

A�le d�ş hek�ml�ğ� uygulamasını 3 �lde p�lot olarak başlattıklarını ve 42 a�le d�ş hek�ml�ğ� b�r�m�nde 12 b�n� aşkın

çocuk �le a�leler�ne ulaştıklarını kaydeden Koca, "23 şeh�r hastanem�zde toplam 34 b�n� aşkın yatak kapas�tes� �le

h�zmet ver�yoruz. Yatak kapas�tes� 15 b�n� bulacak olan 12 şeh�r hastanem�z�n yapımı devam etmekted�r." d�ye

konuştu.

Kullanılan her 100 kutu �lacın 91'�n�n, değer bazında �se 57's�n�n artık Türk�ye'de üret�ld�ğ� paylaşan ve Sağlık Vad�s�

kurma çalışmalarını hızlandırdıklarını b�ld�ren Koca, şöyle devam ett�:

"Hıfzıssıhha Aşı ve B�yoteknoloj�k Ürün Üret�m Merkez�m�z�n �nşaatını tamamlayarak p�lot üret�mlere �k� yıl �ç�nde

başlayab�leceğ�z. Hedef�m�z, �ht�yacımız olan aşıların tamamının Türk�ye'de üret�lmes�d�r. 3 aşımız yan� kuduz,

Hepat�t A ve suç�çeğ� aşıları, teknoloj� transfer� �le artık ülkem�zde üret�lecek. Bağışıklama programındak� d�ğer

bütün aşılar da Hıfzıssıhha'da üret�lecek. 2028'de �se tüm aşılar yüzde 100 yerl� üret�m olacak. T�p 1 d�yabet

hastaları başta olmak üzere, bütün d�yabet hastalarımızın kullanab�lecekler� sürekl� gl�koz ölçüm sensörler�n�

tamamen yerl�leşt�r�yoruz. Kl�n�k değerlend�rmes�n� de tamamlayıp, en kısa sürede hastalarımıza sunacağız. Nad�r

hastalıklar �ç�n Hücre ve Gen Terap�s� Hastanes�n� kuruyoruz. Böylece en güncel tedav�y� kend�m�z gel�şt�rerek

uygulayacağız. Bağımlılıkla mücadele �ç�n rehab�l�tasyon amaçlı BAHAR merkezler�n� hayata geç�r�yoruz. İlk� bu yıl

Sancaktepe'de h�zmete başlayacak. Çok kısa b�r sürede tüm büyükşeh�rler�m�z bu merkezlere sah�p olacak."

"Gel�nmeyen toplam randevu sayısı 81 m�lyon"
Bakan Koca, Kov�d-19 pandem�s� dönem�nde şartlar gereğ� hastaneler�n, alışılageld�ğ�nden çok farklı kullanıldığına

�şaret ett�.



https://www.aa.com.tr/tr
https://www.aa.com.tr/tr
https://www.aa.com.tr/tr
https://www.aa.com.tr/tr
https://www.aa.com.tr/tr
https://www.aa.com.tr/tr
https://www.aa.com.tr/tr
https://www.aa.com.tr/tr
https://www.aa.com.tr/tr
https://www.aa.com.tr/tr
https://www.aa.com.tr/tr
https://www.aa.com.tr/tr


Kalabalık ortamların oluşmasını önlemek �ç�n ayaktan muayeneye karşı, randevu s�stem�n� çok daha yaygın

kullanmayı teşv�k ett�kler�n� vurgulayan Koca, "O dönemden �t�baren hastalarımız, çalışanlarımız, böyle b�r

gerekl�l�k olmadığı halde, randevu s�stem�ne yöneld�ler. Aynı muayene, randevulu yapılab�ld�ğ� g�b� randevusuz da

yapılab�l�yorken terc�h, atıl kalma r�sk� olan randevulu muayeneye kaydı. Buna rağmen randevulu ve randevusuz

bakılan hasta sayıları neredeyse eş�tt�r." d�ye konuştu.

Randevulu muayeneye yönel�ş�n, beraber�nde bazı uygulama zorluklarını da get�rd�ğ�n� aktaran Koca, geçen yıl 23

m�lyon k�ş�n�n aldığı randevulardan en az b�r�ne gelmed�ğ�n� b�ld�rd�.

Bunun nüfusun yaklaşık 4'te b�r�ne geld�ğ�ne �şaret eden Koca, "Gel�nmeyen toplam randevu sayısı 81 m�lyon. 3-4

saat kala �ptal ed�len randevu sayısı �se 21 m�lyon. Bu g�b� sebeplerle randevu kapas�tes�n�n yüzde 30'u

kullanılamadı." ded�.

Küresel salgının, yaşattıklarının yanında bazı gerçekler� de apaçık görme fırsatı verd�ğ�n� d�le get�ren Koca, şeh�r

hastaneler�n�n, sağlık h�zmetler�nde kapas�tes�n�n arttığına şah�t olduklarını söyled�.

Tüm büyükşeh�rlerde şeh�r hastanes� kurulmasını ve her �lde üçüncü basamak sağlık h�zmet�n�n ver�leb�l�r olmasını

hedefled�kler�n� vurgulayan Koca, şunları kaydett�:

"Artık vatandaşlarımız, sağlık h�zmet� almak �ç�n en �y� adres olarak kamu hastaneler�m�z� görüyor, sağlık

sorunlarında kamu hastaneler�m�ze müracaat ed�yor. Esk�den 'kamu hastaneler�' den�nce anlaşılan �le bugün kamu

hastaneler� den�nce anlaşılan aynı değ�ld�r. Söz konusu başarı, kamu hastaneler�ne yönel�ş� her geçen gün

artırmaktadır. Bu terc�h�, kamu hastaneler�nde, pandem� önces� dönemle ş�md� bakılan hasta sayılarını

kıyasladığımızda açıkça görüyoruz. Bu ve özel sektörün sağlık h�zmetler�ndek� payının azalması kamuya talepte

artış demekt�r. Talep �se yen� randevu anlamına gelmekted�r. Randevu sorununun b�r neden� de budur. Başarı,

beraber�nde b�r sorun da get�rm�şt�r."

Sağlık h�zmet� almayı kolaylaştıracak b�r gel�şmey� de paylaşan Koca, sağlık yönet�c�ler� ve yazılım mühend�sler�yle

b�rl�kte kurdukları MHRS s�stem�n�n yen� b�r özell�k kazandığını bel�rterek, "Ertes� gün randevusu olan her hastamız,

akşam saat 20.00'ye kadar randevusuna onay verecek veya gelemeyeceğ�n� b�ld�recek. Bu s�steme Onaylı

Randevu S�stem�, MHRS'de başlatılan bu yen� döneme de Onaylı Randevu Dönem� d�yoruz. Uygulama pazartes�

günü başlıyor." şekl�nde konuştu.

"Hasta gelemeyeceğ� randevuyu �ptal edecek"
Bakan Koca, yen� dönemde 65 yaş üstü hastalar ve kanser hastalarının ayrıcalıklı olarak kabul ed�leceğ�n�, bu

gruptak� hastaların onay �şlemler�nden �st�sna olduğunu hatırlattı.

Onaylı Randevu S�stem�'n�n, hastanelere, hek�mlere zamanı ver�ml� kullanma �mkanı sağlayacağına vurgu yapan

Koca, konuşmasını şöyle sürdürdü:

"Hasta gelemeyeceğ� randevuyu �ptal edecek. Böylece, randevu sadakats�zl�ğ� sebeb�yle, şu an boş kalan

kapas�tem�z� h�zmet bekleyen hastalar �ç�n kullanab�leceğ�z. Boş kalan her b�r randevuda, s�stemden randevu

alamayıp, talep bırakmış hastalarımıza ulaşacağız. Öncel�k talep bırakan hastalarda olacak. Onaylı Randevu

S�stem� sayes�nde, öngörümüze göre, b�rçok branşta hastamızın taleb�ne 24 saat �ç�nde cevap vereb�l�yor olacağız.

Bu yen� s�stemden, beklenen sonucu alacağımıza �nanıyoruz. Talepler�n etk�n şek�lde karşılanab�lmes� �ç�nse

Randevu Koord�nasyon Merkez�'n� devreye alıyoruz. Bu merkez�n faal�yetler�n� şahsen tak�p edeceğ�m."

Sağlık Bakanlığının özel yatak sayılarına değ�nen Koca, 2013 �le 2018 arası dönemde bakanlığa bağlı hastaneler�n

yatak kapas�tes�n�n 11 b�n 950, aynı dönemde özel hastaneler�n yatak kapas�tes�n�n �se 11 b�n 913 arttığını bel�rtt�.

Kamu ve özel hastaneler�ndek� yatak artışının neredeyse aynı olduğunu �fade eden Koca, son 5 yılda �se kamudak�

yatak artışının bel�rg�n şek�lde arttığını söyled�.

Son 5 yılda kamuda 33 b�n 49, özel sektörde �se 3 b�n 424 yatak artışı olduğunu d�le get�ren Koca, bu dönemde

özel hastanelerdek� yatak artışının kamunun 10'da 1'� düzey�nde olduğuna d�kkat� çekt�.

Koca, son 2 yılda �se bakanlığın yatak kapas�tes�n�n 163 b�n 207'den 172 b�n 700'e, ün�vers�te hastaneler�n�n yatak

kapas�tes�n�n �se yaklaşık 44 b�nden 45 b�ne yükseld�ğ�n�, özel sektörün yatak kapas�tes�n�n de 55 b�n 69'dan 53

b�n 620'ye düştüğünü anlattı.

Beyaz Reform sonrası kamuda 59 b�n 586, özel sektörde �se 30 b�n 510 uzman hek�m olduğunu aktaran Koca,

"Her geçen gün kamuya yönel�ş� çok bar�z şek�lde görmüş oluyoruz. Uzun b�r dönem sonra hek�mler�n, kamuyu

terc�h�n�n ne kadar güçlü olduğunu Beyaz Reform'dan sonra çok bel�rg�n olarak görmüş oluyoruz." ded�.
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Kamu-özel-ün�vers�te hastaneler�ndek� muayene oranlarına �l�şk�n de konuşan Koca, salgın dönem�nde

ün�vers�teler�n toplam hasta �ç�ndek� payının yüzde 10'dan yüzde 8'e, özel sektörde yüzde 16'dan 12'ye �nd�ğ�n�,

kamu hastaneler�ne yönel�ş�n �se arttığını söyled�.

"Şeh�r hastaneler�n�n bütçeye yükü sanıldığı g�b� kalmamıştır"
Açıklamalarının ardından gazetec�ler�n sorularını yanıtlayan Koca, şeh�r hastaneler�n�n, bütçeye büyük yükü

olacağına yönel�k �dd�aların hatırlatılması üzer�ne, bu hastanelerde her geçen gün n�tel�kl� sağlık h�zmet� ver�ld�ğ�n�,

bunun sağlıkta son 5 yılın dönüşümü olduğunu �fade ett�.

Koca, şeh�r hastaneler� �ç�n 27,5 m�lyar avronun üzer�nde ödeme yapılmayacağını aktararak, "Şeh�r hastaneler�n�n

bütçeye yükü sanıldığı g�b� kalmamıştır, bundan sonra da olmayacaktır." ded�.

Koca, bu hastaneler�n bütçe �ç�ndek� payının azalışa geçt�ğ�n� söyled�.

B�r soruyu yanıtlarken, kamuya �lk defa bu kadar hek�m�n yöneld�ğ�n� bel�rten Koca, bunun sağlıkta gel�nen öneml�

b�r aşama olduğuna d�kkat� çekt�.

B�r gazetec�n�n "Taleb� azaltmak, n�tel�kl� h�zmet vermek �ç�n koruyucu hek�ml�ğe dönük yen� kararlar alacak

mısınız?" sorusuna �l�şk�n 1. basamak sağlık kuruluşlarını çok önemsed�kler�n� bel�rten Koca, a�le hek�ml�ğ�n�n daha

da kurumsallaşması gerekt�ğ�ne �nandığını d�le get�rd�.

"Kamu hastaneler�m�z n�tel�kl� h�zmet ver�r hale geld�"
Bakan Koca, şeh�r hastaneler�ne �l�şk�n b�r başka soru üzer�ne, şeh�r hastaneler�n�n n�tel�kl� altyapıları ve akadem�k

kadrolarıyla vatandaşların kamu hastaneler�ne yönel�m�n� artırdığını �fade ett�.

Randevusuna gelmeyen k�ş�ler�n, kaç hastanın hastaneye gel�ş�n� engelled�ğ�ne �l�şk�n soru üzer�ne Koca, geçen yıl

toplam randevulu bakılan hasta sayısının 160 m�lyona yakın olduğunu, randevuların �ptal ed�lmes� neden�yle 44

m�lyon randevu kapas�tes�n�n �se atıl kaldığını anlattı.

Koca, "Yan� toplam randevulu hastanın yüzde 30'una yakın. Randevusunu almış olan hastayı b�r gün önceden saat

20.00'de en son onayı devreye almak �st�yoruz. Gelemeyecek olanların, randevusunu �ptal etmey� düşünenler�n

�ptal�n� sağlayıp devamında talep bırakanlara öncel�kle dönmek �st�yoruz." ded�.

Koca, akılcı laboratuvar ve akılcı görüntüleme uygulamasını stratej� planına aldıklarını bel�rtt�.

Özell�kle tomograf� ve gel�ş�msel �şlemler dah�l olmak üzere b�l�m kurulu ve branş uzman dernekler�yle b�rl�kte b�r

algor�tma gel�şt�rmeye çalıştıklarına vurgu yapan Koca, "Bunun �lk�n� endoskop�de yaptık, çalışma b�tt�.

Kolonoskop� ve gastroskop�yle �lg�l� endoskop�k �şlemler ne zaman, hang� durumda, hang� hasta grubunda, nasıl

�stenmel�? Bununla �lg�l� uzmanlık dernekler�yle, akadem�syenlerle b�rl�kte, 5 dernekle b�rl�kte çalışıldı. 1

Haz�ran'dan �t�baren de başlamış olacağız." d�ye konuştu.

"MR onam s�stem� devreye g�r�yor"
Bakan Koca, MR, tomograf� ve ultrason g�b� tetk�klerle �lg�l� b�r s�stem de oluşturmak ve randevuları b�r gün

önceden hastaya hatırlatmak �sted�kler�n� bel�rterek, "Nasıl muayenede onam s�stem� devreye g�r�yor �se benzer

şek�lde MR, tomograf�, ultrason, amel�yat ve benzer� uygulamalar �ç�n de b�r gün önce onam devreye alınacak. B�z

bazen verd�ğ�m�z randevularda MR veya tomograf� veya ultrasonda gelmeme oranının daha yüksek olduğunu

görüyoruz." �fades�n� kullandı.

Koca, hastanelerdek� muayene süreler�ne �l�şk�n soru üzer�ne şunları söyled�:

"Hastaya ne kadar zaman ayırab�l�rsen�z o kadar �y� b�r h�zmet sunmuş olursunuz. Ama bunun da b�r ölçüsü var.

Dünya Sağlık Örgütünün de yayımlanmış b�r süres� olmadığını b�lel�m. B�z�m uygulamamız 10 dak�kaydı. B�z

ortalama her hek�m arkadaşımıza özell�kle dah�l� kl�n�klerde 42 randevulu hasta açıyoruz. Dolayısıyla 10 dak�ka.

Bahsett�ğ�n�z 2 dak�ka uygulaması söz konusu değ�l. Anlık b�lg� �şlemde, d�j�tal ortamda güncellemeyle b�rl�kte

düşen b�r �k� dak�ka aralıklı b�r görüntü serv�s ed�lerek adeta b�r �k� dak�kada hasta muayene ed�l�yormuş algısı

oluşturuldu. İlg�l� hastane açıklamayı yaptığı halde bunlar söylenmeye devam ed�ld�. Böyle b�r uygulama söz

konusu değ�l. Yan� 10 dak�ka."

Bakan Koca, HPV aşısında son durumun ne olduğuna �l�şk�n soru üzer�ne şu b�lg�ler� verd�:
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"HPV öneml� b�r aşı. B�ld�ğ�n�z g�b� HPV'n�n 194 türü var. Aşı olarak da 9 ve 16'lık serot�pler� var. B�z bu dönemde

yaygın tarama yapıyoruz. Tarama �le b�rl�kte yen� başladığımız, muayene olmadan �drardan HPV'n�n taranab�leceğ�

b�r çalışmayı başlattık. Bunun başında da TÜSEB ve Aşı Enst�tüsünün başında olan Prof. Dr. Ateş Kara hocamız var.

B�r�nc� aşama zanned�yorum tamamlandı. İk�nc� aşamaya geç�lm�ş olacak. Dünyada örneğ� olmayan, �lk olab�lecek

olan, yaygın, özell�kle muayene olmak �stemeyenler �ç�n �drardan taramayı yapmış olacağız. Burada bu taramaları

yaparken Türk�ye �ç�n özel olan ve r�skl� olan serot�p� de b�lm�ş olacağız. Bazı ülkeler�n �k� serot�ple yüzde 98 başarı

elde ett�ğ�n� b�l�yoruz. Ülkem�z �ç�n hang� serot�p�n ve r�skl� olanın hang�s� olduğu, nasıl b�r aşının daha fayda

sağlayacağını bu b�lg�lend�rmeyle anlamış olacağız. Rut�n aşılama programındak� aşılar dışında HPV ve �nfluenza

konusunda da hıfzıssıhha b�r�m�nde üret�len b�r aşı olarak şu an çalışıyoruz. Bu arada bu çalışmalarla b�rl�kte hazır

olan aşıyı almak �ç�n de hang� t�p� almalıyız, bu anlamda da çalışmalarımızı devam ett�r�yoruz."

Koca, Sağlık Bakanlığında düzenlenen "Ulusal Sağlık Değerlend�rme ve Koord�nasyon Toplantısı"nda gazetec�ler�n

sorularını yanıtladı.

B�r gazetec�n�n "Ac�l b�r endoskop� gereken durumda hastaya 1 yıl sonrasına randevu ver�ld�ğ�nde hasta g�d�p

randevusunu özelden alıyor ve randevusunu �ptal etmey� unutuyor, özell�kle görüntüleme, endoskop�, kolonoskop�

ve ultrasonlarda c�dd� uzayan süreler var, bu konuda b�r adım atacak mısınız?" sorusu üzer�ne Koca, ac�l b�r

endoskop� �ç�n karar ver�ld�ğ�nde zaten endoskop�n�n yapılmak zorunda olduğunu ve yapıldığını söyled�.

Bazı hastane ve yerlerde �nsan kaynağı eks�kl�ğ�nden randevu tar�hler�nde b�rtakım sorunlar yaşadıklarını �fade

eden Koca, bu sorunu aşmak �ç�n b�r hek�m�n kolonoskop�, endoskop� ve gastroskop�y� ne zaman nasıl �stemes�

gerekt�ğ� algor�tmasını �lg�l� derneklerle hazırladıklarını bel�rtt�.

"Kamuda profesörlere ulaşmak zor görünüyor, genell�kle as�stan doktorlar üzer�nden yürütülen kamuda b�r s�stem

var, bu noktada s�z�n değerlend�rmen�z ne olur?" sorusu üzer�ne Koca, "Hastaya bakma ve eğ�t�m, hocaların

nezaret�nde olan b�r durum. Eğ�t�m kurumlarımızdak� temel esas bu." ded�.

Hocaların da akadem�syenler�n de bu anlamda hasta baktıklarını, özell�kle özell�kl� �şlemler� yapma noktasında

gayret ve çaba �çer�s�nde olduklarını b�ld�kler�n� bel�rten Koca, "Bu talebe cevap vermek üzere de �lg�l�

hastaneler�m�zle �lg�l� hek�m arkadaşlarımızla �lg�l� b�l�m dallarımızla da yakın �şb�rl�ğ� hal�ndey�z, çalışıyoruz." d�ye

konuştu.

"A�le hek�ml�ğ�n�n, terc�h ed�len 'b�r�nc� basamak kurumu' olmasını
arzuluyoruz"
Bakan Koca, b�r gazetec�n�n, "Endoskop� �steme kr�terler�, gerekçes�, sebeb� bell� değ�l m�d�r?" sorusunu

yanıtlarken, dünyanın her yer�nde bu algor�tmaların olduğunu söyled�.

Bu durumun akadem�n�n de parçası olduğunu anlatan Koca, hang� tetk�k�n hang� hastada ne zaman �sten�leceğ�yle

�lg�l� eğ�t�m sürec�nden geç�ld�ğ�n� vurgulayarak, bunun uygulamasını da görmek �sted�kler�n�, o yüzden b�l�m

�nsanlarıyla çalıştıklarını �fade ett�.

Koca, endoskop�n�n �stenmes�yle �lg�l� b�l�m �nsanlarının b�r algor�tma bel�rled�ğ�n� ve 1 Haz�ran'dan �t�baren

devreye g�receğ�n� kaydett�.

A�le hek�mler�n�n ödenekler�n�n artırılması �le �lg�l� soru üzer�ne Koca, a�le hek�mler�n� önemsed�kler�n�, bu anlamda

Haz�ne ve Mal�ye Bakanlığıyla görüştükler�n� b�ld�rd�.

Koca, "B�z a�le hek�ml�ğ�n�n her geçen gün terc�h ed�len, vatandaşımızın da terc�h ett�ğ� 'b�r�nc� basamak kurumu'

olmasını arzuluyoruz." d�yerek, şu an �ç�n yen� b�r düzenlemen�n olmadığını ama teşv�kle �lg�l� çalışmalarının

bulunduğunu söyled�.

B�r gazetec�n�n, "Randevu alan vatandaşlara ne şek�lde ulaşılacak? Hastaya ulaşamadığınız durumda veya gel�p

gelemeyeceğ�ne �l�şk�n herhang� b�r ger� dönüşte bulunulmadığında randevusu d�rekt �ptal m� olacak?" sorusu

üzer�ne Koca, 65 yaş ve kanser hastaları dışında randevuların �ptal olacağını, vatandaşlara randevularını

hatırlatmak �ç�n �se randevularına 24 saat kala mob�l uygulama, Alo 182, web ve SMS üzer�nden ulaşacaklarını

aktardı.

Koca, b�r gazetec�n�n, "Onaylı Randevu S�stem�'nden randevu aldım ama ertes� gün başıma b�r şey geld� ve

randevuya g�demed�m. B�r sonrak� gün randevu alab�lecek m�y�m?" şekl�ndek� sorusuna, şu yanıtı verd�:

"Taleb�n�z düştüğünde veya randevunuza g�demed�ğ�n�zde saat 20.00'den sonra açıldığında randevunuzu yen�den

almak �ç�n başvurab�l�rs�n�z. Randevu alamadığınızda da talep bırakab�l�rs�n�z. Talep bıraktığınızda da zaten 24

saatte dönüş sağlanmış olacak."
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Koca, var olan uygulamanın dışında yen� b�r uygulama get�rmed�kler�n�, randevuya �k�nc� kez gel�nmemes�

durumunda herhang� b�r kısıtlama get�r�l�p get�r�lmeyeceğ�ne �l�şk�n çok tartıştıklarını ancak ş�md�l�k onu

düşünmed�kler�n� kaydett�.

"Bu dönemde (salgın) devlet hastanes� kavramı g�derek yıkılmaya
başladı"
Bakan Koca, b�r soru üzer�ne, sağlık h�zmetler�ne �l�şk�n rut�n yaptıkları memnun�yet anketler� olduğunu bel�rterek,

şöyle devam ett�:

"Bu anketlerle �lg�l� sağlık s�stem�nde b�r düşüş memnun�yette söz konusu değ�l. Her geçen gün kamu, esk� devlet

hastanes� kavramından çıktı. Devlet hastanes� kavramıyla rut�n h�zmetler yapıldı. Şeh�r hastaneler�yle

Cumhurbaşkanı'mızın 'hayal�m' ded�ğ� hastanelerle b�rl�kte her geçen gün n�tel�kl� hastaneler�n artışı ve akadem�k

kadronun buralarda h�zmet ver�yor olması tekn�k altyapıyla b�rl�kte vatandaşımızın buraya yönelmes�n� sağladı."

En öneml� unsurlardan b�r�n�n de salgın dönem� olduğunu ve bu dönemde ağırlıklı h�zmet�n başta şeh�r hastaneler�

olmak üzere kamu hastaneler�nde ver�ld�ğ�n� hatırlatan Koca, şunları aktardı:

"Sadece Ankara'da B�lkent Şeh�r Hastanes�, var olan Kov�d-19'lu yatan hastanın yüzde 62's�ne h�zmet verd�.

Pandem� hastaneler�, başta şeh�r hastaneler� olmak üzere, eğ�t�m-araştırma hastaneler�m�zden oluştu. Dün, devlet

hastanes� d�ye gelmeyen vatandaşımız, pandem�yle b�rl�kte özell�kle bu hastanelerde n�tel�kl� h�zmet�n ver�ld�ğ�n�,

özel ve ün�vers�telerde de bu h�zmet�n ver�lmed�ğ�ne şah�t oldu. Bu dönemde devlet hastanes� kavramı g�derek

yıkılmaya başladı."

"İlg�l� hastanelerde randevu koord�nasyon merkezler�n� oluşturduk"
O dönemde randevulu s�stem� teşv�k etmeler�nden dolayı devamında vatandaşların, randevulu b�r s�stemle bu

h�zmet� almaya tal�p olduğunu b�ld�ren Koca, sözler�n� şöyle sürdürdü:

"Bu dönemde randevusunu almayan b�r o kadar hastaya da baktık. Randevulu baktığımız hasta kadar randevusuz

hastaya da bakıyoruz. Ac�llerde ger� çevr�len b�r hastamız var mı? Söz konusu değ�l. Randevu almadan gelen

hastayı ger� çev�r�yor muyuz, çev�rm�yoruz ama randevusunu �sted�ğ� yerden �sted�ğ� yere, �sted�ğ� hocaya alma

taleb� olduğunda b�rtakım sorunlar başlayab�l�yor, bu doğal zaten. Bunu çözmek �ç�n koord�nasyon kurulunu

oluşturduk. İlg�l� hastanelerde de randevu koord�nasyon merkezler�n� oluşturduk. Bu anlamda randevusuna bell�

günlerde cevap ver�lemed�ğ�n� ben koord�nasyon merkez�nde b�zzat görmüş olacağım."

Fahrett�n Koca, sosyal medyada gündeme gelen hek�mler�n nöbet saatler� ve şek�ller�ne �l�şk�n �dd�alara da şu

yanıtı verd�:

"As�stan hek�m arkadaşlarımızın nöbet sayısını 8 �le sınırladık. Bu nöbet�n� ac�lde de tutab�l�r, serv�ste de tutab�l�r,

yoğun bakımda da tutab�l�r. B�z ac�le gelen hastanın özell�kle �lg�l� branşla �lg�l� b�r sorunsa, 'yarın gel�n'

demektense, orada branş pol�kl�n�kler� oluşturup o hastaya h�zmet etmek �st�yoruz. Bunu nöbet kapsamında

yapıyoruz ve bu zaten yaptığımız b�r uygulama. '24 saat hek�mlere nöbet tutturularak pol�kl�n�k yaptırılmak

�sten�yor' şekl�nde, 2-3 gündür açıklama yapılmış olduğu halde algı sürekl� devam ed�yor. B�lg�y� lütfen

kaynağından, Bakanlığımızdan almayı terc�h edel�m."

"Arkadaşlarımız Bakanlıkta artık Togg kullanacak"
Randevusunu �ptal eden ve onay veremeyen k�ş�lere uygulanacak yaptırımlar �le Sağlık Bakanlığının kamuda

tasarruf konusunda alacağı tedb�rlere �l�şk�n soruyu Koca, şöyle yanıtladı:

"Randevusunu aldığı halde gelmeyen k�ş�n�n o hastanede, o branşla �lg�l� 15 gün �ç�nde tekrar randevu alamama

yaptırımı var ama o hastamız randevusuz aynı branşa geleb�l�r, ac�l h�zmet�n� alab�l�r veya başka branşa çok rahat

g�der, h�zmet�n� alab�l�r. Randevusunu aldığı halde gelmeyen vatandaşımız randevusuz da şu an aynı yerden

h�zmet alab�l�r. Bunun dışında yen� b�r yaptırım get�rmed�k, var olan s�stem devam ed�yor. 'Onay' �stem�yle de yen�

yaptırımlara �ht�yaç olmayacağını öngörüyoruz.

Car� harcamalarla �lg�l� b�r tasarruf çalışmamız başladı. Bunun dışında b�z�m Bakanlığa özel 3 hafta kadar önce

yaptığımız kamudak� araçlarla �lg�l� normalde rut�n, üç yılda b�r k�ralama yöntem� olur. Yen� dönem rakamlarının 3

kata yakın arttığını gördük, onu görünce �ptal ett�k. İptal ederek 17 Togg arabamızdan aldık ve arkadaşlarımız

Bakanlıkta artık Togg kullanacak."
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Muayene oranları ve doktor kadrosundak� yabancı uyruklulara �l�şk�n soruya Koca, "Yurt dışında, Almanya'da,

İng�ltere'de, ABD'de, �ler� ülkelerde, yabancı hek�m vatandaşına h�zmet etmek üzere �st�hdam ed�l�r. B�zde yabancı

uyruklu olup vatandaşımıza kamu kurumlarında h�zmet eden 1 k�ş� b�le yok. H�zmet edeb�lmes� �ç�n Türk�ye

Cumhur�yet� vatandaşı olması gerek�yor. Bu çok �st�smar ed�l�yor, 'Yabancı hek�mle açık kapatılmak �sten�yor'

den�yor, böyle b�r durum söz konusu değ�l." karşılığını verd�.

Hek�m yet�şt�rme noktasında güçlü b�r altyapıya sah�p olduklarını vurgulayan Koca, "F�z�k� şartlarıyla 30

büyükşehr�m�zde en az 1 şeh�r hastanes� olacak. Bu çalışmalar yapıldı, şu an b�r kısmının da �nşaatları devam

ed�yor. Her �l�m�zde vatandaşımızı olab�ld�ğ�nce b�r başka �le sevk etmemek, özell�kle de yoğun bakım hastasını h�ç

sevk etmemek �ç�n 'Her �l�m�zde en az b�r üçüncü basamak devlet hastanes� olsun' hedef�m�z var. Şu an Kars'ta

500 yatak, Iğdır'da 450 yatak, Muş'ta, Şırnak'ta, B�tl�s'te, B�ngöl'de, Batman'da 500'er yataklı hastaneler�m�z�n

�nşaatı yapılıyor. 2028'e kadar bunlar tamamlanmış olacak." d�ye konuştu.

Beyaz Reform'dan önce uzmanlık sınavı terc�hler� boş kalırken ş�md� yüzde 100 doluluğa er�şt�ğ�n� bel�rten Koca,

"Yan dal uzmanlığında da sorunu aştık, 2 kat artırdığımız halde yüzde 100 oranına ulaştı. 2028 �ç�n söylüyorum, şu

an bu as�stan arkadaşlarımız eğ�t�m görüyor, 4 yıl sonra mezun olacaklar. Daha önce yılda 4 b�n uzman hek�m

mezun ederken, 4 yıl sonra 16 b�n uzmanımız mezun olacak. 5'�nc�, 6'ncı, 7'nc� yıl, 16'şar b�n uzman hek�m

kadromuza dah�l olacak. Bugüne kadar olan uzman sayımızın 2 katı kadar 4 yıl sonra uzmanımız yet�şm�ş olacak."

açıklamasında bulundu.

Koca, mevcutta 59 b�n olan uzman ana dal ve yan dal uzman sayısının 2028'de 114 b�n olacağını b�ld�rd�.

Yabancı uyruklu hastalara �l�şk�n göçmen sağlığı merkezler� bulunduğuna �şaret eden Koca, Sur�yel�ler�n

tedav�s�n�n, bell� b�r eğ�t�mden geçm�ş yabancılarca yapıldığını söyled�.

"Yurt dışından her geçen gün öneml� ölçüde hasta geld�ğ�n�
görüyoruz"
Sağlık tur�zm�ne �l�şk�n b�r soruya karşılık Koca, "Yurt dışından her geçen gün öneml� ölçüde hasta geld�ğ�n�

görüyoruz. Yaklaşık 3 m�lyar dolara yakın olduğunu b�l�yoruz. Bu sayının 10 m�lyar dolara kadar kapas�tes�n�n

olduğunu öngörüyoruz." ded�.

Koca, MR ve tomograf� ve benzer� tetk�klerde tekrar eden uygulamalara �l�şk�n de çalışmalarının olduğunu bel�rtt�.

Randevusuna gelmeyenler�n hang� sebeple gelmed�kler�ne da�r b�rçok sebeb�n�n olduğunu aktaran Koca, şu

b�lg�ler� verd�:

"B�r kısmı b�lmed�ğ�m�z b�r sebeple ertel�yor. Kaç, yüzde 61'�. Yüzde 13'ü o süreçte muayene olmuş. D�yel�m s�z 10

gün sonraya randevu aldınız, o arada randevu almadan da g�d�p muayene olmak �st�yorsunuz veya ac�le de

g�deb�l�yorsunuz. Yüzde 17's� başka b�r hek�me g�tme sebeb�yle yüzde 9'u da muayeneden vazgeçm�ş."

Gerçek hasta sayısının Kov�d-19 salgınında olan sayı olduğunu �fade eden Koca, vatandaşın reçete, rapor, �laç ve

laboratuvar sonucu gösterme g�b� talepler�n� daha çok uzaktan sağlık h�zmet�yle çözme adına çalışmalar

yaptıklarını d�le get�rd�.

Koca, hastaneye zorunlu gel�şler� olab�ld�ğ�nce azaltmak �sted�kler�ne değ�nerek, dünyanın da her geçen gün

uzaktan sağlık s�stem�n� devreye aldığını kaydett�. Bu çalışmanın yönetmel�ğ�n�n çıkarıldığını, p�lot çalışmalarının

yapıldığını söyleyen Koca, bütün hek�mlere her hasta �ç�n uzaktan sağlık h�zmet�n� vereb�l�r olmasını sağlamak

�sted�kler�n� ve böylece sorunların öneml� ölçüde azalacağını düşündükler�n� �fade ett�.

"Böyle b�r dönüş tar�hte yok"
Çalışmak �ç�n yurt dışına g�den ve yen�den Türk�ye'ye dönen sağlık çalışanlarının sayısına �l�şk�n soruyu yanıtlarken

Koca, şunları aktardı:

"Em�n olun artık hek�mler�m�z kamuyu terc�h ed�yor. H�ç algı yapmaya gerek yok. Yurt dışına g�den arkadaşlarımız

da ger� dönmek �st�yor, özel sektörde olan veya muayenehanes� olan arkadaşlarımız da kamuya dönmek �st�yor. Bu

süreçte b�z�m açtığımız açıktan atama, dışarıdan gelen hek�m demek. Açıktan atamayla 11 b�n hek�m geld� ve

bunun 8 b�ne yakını sadece uzman. Böyle b�r dönüş tar�hte yok."

Koca, 2022'de 1359 k�ş�n�n Bakanlıktan "�y� hal belges�" aldığını bel�rterek, şunları kaydett�:
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Benzer haberler

Anadolu Ajansı web s�tes�nde, AA Haber Akış S�stem� (HAS) üzer�nden abonelere sunulan haberler, özetlenerek yayımlanmaktadır. Abonel�k �ç�n lütfen

�let�ş�me geç�n�z.

"İy� hal belges� alanlarla �lg�l� o dönemde Emn�yet kayıtlarıyla yurt dışında veya ülkede olup olmadıklarının b�lg�s�n�

�sted�k. 450 k�ş�n�n yurt dışına g�tt�ğ� b�lg�s� geld� b�ze. Bunu Mecl�s'te de söyled�m. Her �y� hal belges� alan, yurt

dışına g�tm�yor. Her yurt dışına g�den de orada hek�ml�k değ�l, yer� geld�ğ�nde bunun 3'te 1'� uzman, 3'te 2's�

prat�syen. Ağırlıklı olarak eğ�t�m amaçlı olduğunu da b�l�yoruz. Daha somut b�r şey söyleyey�m, o dönem �ç�n yurt

dışına g�den 450 k�ş�yd�. Bugün 378 k�ş�ye düştü. Yan� �y� hal belges� alan 1359 sayısı artmadığı g�b� 450'den aşağı

düşüş oldu. Yan� yurt dışına g�denler de geld�."

"Elbette bütçen�n artırılmasından yana oluruz"
Sağlık Bakanlığı ve �laca ayrılan payın genel bütçe �çer�s�nde sab�tlenmes�ne �l�şk�n öner� hatırlatılarak, bu öner�ye

�l�şk�n f�kr�n�n sorulması üzer�ne Koca, şu değerlend�rmelerde bulundu:

"B�z elbette bütçen�n artırılmasından yana oluruz. Ger� ödeme kurumlarının bu kadar kapsadığı, bu kadar gen�ş

h�zmet veren b�r başka ülke olmadığını b�lel�m. Buna rağmen, gayr� saf� yurt �ç� hasıladak� payımız artmıyor. Keşke

artsa. Gayr� saf� m�ll� hasılada Almanya'ya göre 3'te 1, Amer�ka'ya göre 4'te 1'�z. Amer�ka B�rleş�k Devletler� yüzde

17,5, Almanya yüzde 12,8, Fransa zanned�yorum 13,2. OECD yüzde 8,8. Yan� OECD'ye göre b�le yarısından aşağı.

Keşke daha fazla olsa."

Özell�kle "Onam S�stem�" �le b�rl�kte hastanelerden randevu alamayan hastaların hang� branşlardan randevu

alamadıklarına da�r çalışma başlatacaklarını söyleyen Koca, şöyle devam ett�:

"Hang� branşlarda bu taleb�n bırakıldığını �lg�l� hastane görsün �st�yoruz. Onunla �lg�l� hastanen�n aks�yon almasını

bekl�yoruz. Bu aks�yon nasıl b�r aks�yon olab�l�r? Elbette mevzuatımızda olan mesa� sonrası çalışmamız var.

SUT'tak� uygulama, hek�mler�n leh�ne olan b�r uygulama. Bugüne kadar zaten mesa� sonrası uygulama vardı. Bu

mesa� sonrası uygulama, '�k�yle çarpılarak ödeme yapılacak' uygulaması. Yan� s�stem�n daha �y� �şlemes� �ç�n

hek�mler leh�ne, h�zmet� leh�ne oluşturulmuş b�r adım. Bunun kararını �lg�l� hastane taleb� göreceğ� �ç�n hang�

branşlarla �lg�l� aks�yon alması gerekt�ğ�n� �lg�l� hastane koord�nasyon kurulları verecek. O talep durumuna göre

�lg�l� hastane aks�yon alacak."

Özell�kle c�ld�ye, plast�k cerrah�, kulak-burun-boğaz, göz g�b� 4-5 branşta yoğunlaşmanın daha fazla olduğunu

gördükler�n� b�ld�ren Koca, d�ğer branşlarda bu sorunların daha m�n�mal olduğunu �fade ett�.

Bakan Koca, sorunları çözene kadar hep b�rl�kte çalışmaya devam edecekler�n� vurguladı.

İlg�l� konular

Sağlık Bakanı Fahrett�n Koca  hastane randevusu  Onaylı Randevu S�stem�

Gündem

Bakan F�dan, BAE Devlet Başkanı Al Nahyan �le b�r araya geld�

Türk�ye ve dünya gündem�

"Narkoçel�k-16" operasyonlarında 366 şüphel� yakalandı

Bakırköy-Kayaşeh�r Metro Hattı'nda tekn�k arıza

Sanatçı Haluk Levent, BM toplantısında İsra�l yönet�m�ne tepk� gösterd�
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